

KLEMENSAS SINKEVIČIUS. Lenininės nacionalinės politikos atspindžiai tarybinėje bibliotekininkystėje .....	5
ALVYDAS SAMĖNAS. Knyga masinės komunikacijos priemonių sistemoje .....	21
VIKTORAS LYROVAS. Informacinis požiūris į bibliografiją: prielaidos ir pradmenys. <i>Reziumė</i> .....	49
STASYS TOMONIS. Kai kurie literatūros atrankos klausimai Pabaltijo respublikų rekomendacinės bibliografijos leidiniuose .....	51
VIKTORAS URBONAS. Einamasis fondų komplektavimas periodikos ir knygų mikrokopijomis .....	63
DANUTĖ KASTANAUSKAITĖ. Respublikinių suvestinių katalogų tyrimo klausimu	71
VIKTORAS ŽEIMANTAS. Lietuvos Komunistų partijos pirmoji „Spartako“ spaustuvė (1920.IX—1922.III.28) .....	85
ŽIEDŪNĖ ZAVECKIENĖ. Komunistiniai leidiniai jaunimui buržuazijos valdymo metais Lietuvoje (1920—1940.VI) .....	99
ALA MIEŽINIENĖ. Lietuvos istorijos bibliografiniai šaltiniai (XIX a.—1940 m. laikotarpio darbų apžvalga) .....	111
JONAS BASIULIS. Bibliografijos ir kritikos žurnalas „Knygos“ .....	119
RIMANTAS VEBRA. Caro valdininkų požiūris į lietuviškosios spaudos draudimą	129
ALDONA VOKĖNAITĖ. Iš bibliotekų istorijos Birzuose ir Biržų apylinkėse XVI—XIX a. ....	143
MARCELINAS ROČKA. A. Kulviečio bibliotekos pobūdis .....	149
ANTANAS ULPIS. V. Kapsukas ir spauda .....	161
F. KRAUSE. Vokietijos Valstybinė biblioteka ir Pabaltijo tarybinės respublikos <i>Reziumė</i> .....	184
Recenzijos .....	187
Publikacijos .....	193
Kronika .....	215

CONTENTS

K. SINKEVIČIUS. Reflection of the Leninist National Policy in Soviet Librarianship. <i>Summary</i> .....	20
A. SAMĖNAS. The Book in the System of Mass Communication. <i>Summary</i> .....	31
V. LYROVAS. Informative approach to Bibliography: Premises and Rudiments. <i>Summary</i> .....	50
S. TOMONIS. On Selection of Literature in Publications of Recommendatory Bibliography in the Baltic Republics. <i>Summary</i> .....	60
V. URBONAS. Current Acquisition of Microcopies of Periodicals and Books. <i>Summary</i> .....	69
D. KASTANAUSKAITĖ. On the Investigation of the Republic Union Catalogues. <i>Summary</i> .....	82
V. ŽEIMANTAS. The Spartakas I Press of the Lithuanian Communist Party. <i>Summary</i> .....	98
Ž. ZAVECKIENĖ. Communist Publications in the Period of the Bourgeois Dictatorship in Lithuania (1920 to June, 1940). <i>Summary</i> .....	109
A. MIEŽINIENĖ. Bibliographical Sources on the History of Lithuania. <i>Summary</i> .....	117
J. BASIULIS. Knygos — as a Journal of Critique and Bibliography. <i>Summary</i> .....	128
R. VEBRA. The Attitude of Tsarist Officials to the Interdict against the Lithuanian Printing. <i>Summary</i> .....	141
A. VOKĖNAITĖ. From the past of Libraries in the Town and District of Biržai in the 16th—19th Centuries. <i>Summary</i> .....	148
M. ROČKA. Zur Charakteristik der A. Kulvietis' Bibliothek. Zusammenfassung	159
A. ULPIS. V. Kapsukas and the Press. <i>Summary</i> .....	173
FRIEDHILDE KRAUSE. Die Deutsche Staatsbibliothek und die Baltischen Sowjetrepubliken .....	175

## СОДЕРЖАНИЕ

К. СИНКЯВИЧЮС. Отражение ленинской национальной политики в библиотечном строительстве СССР. <i>Резюме</i> .....	19
А. САМЕНАС. Книга в системе средств массовых коммуникаций. <i>Резюме</i> .....	30
В. П. ЛИРОВ. Информационный подход к библиографии: предпосылки и начала библиографии Прибалтийских республик. <i>Резюме</i> .....	33
С. ТОМОНИС. Некоторые вопросы отбора литературы в рекомендательной библиографии Прибалтийских республик. <i>Резюме</i> .....	59
В. УРБОНАС. Текущее комплектование фондов микрокопиями периодики и книг. <i>Резюме</i> .....	69
Д. КАСТАНАУСКАЙТЕ. Об изучении республиканских сводных каталогов. <i>Резюме</i> .....	82
В. ЖЕЙМАНТАС. Типография коммунистической партии Литвы «Спартакас» (первый) .....	97
Ж. ЗАВЕЦКЕНЕ. Коммунистические издания для молодежи в годы буржуазной диктатуры в Литве (1920—июнь 1940). <i>Резюме</i> .....	109
А. МЕЖИНЕНЕ. Библиографические источники по истории Литовской ССР обзор трудов, изданных до 1940 года. <i>Резюме</i> .....	116
И. БАСЮЛИС. Журнал критики и библиографии «Книгос» («Книги»). <i>Резюме</i> .....	127
Р. ВЕРБА. Отношение царских чиновников к запрету литовской письменности. <i>Резюме</i> .....	140
А. ВОКЕНАЙТЕ. Из истории библиотек в г. Биржай и Биржайском районе в XVI—XIX веках. <i>Резюме</i> .....	147
М. РОЧКА. О характере библиотеки А. Кульветиса. <i>Резюме</i> .....	159
А. УЛЬПИС. В. Капсукас и печать. <i>Резюме</i> .....	172
Ф. КРАУЗЕ. Немецкая государственная библиотека и советские республики Прибалтики. <i>Резюме</i> .....	185